

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS**

**BELARUSIAN STATE UNIVERSITY**

**FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS**

**Department of International Tourism and Hospitality**

**Annotation for the master's thesis**

**THE DEVELOPMENT OF ICE AND SNOW TOURISM IN CHINA:  
THEORETICAL ASPECTS AND PECULIARITIES OF DEVELOPMENT  
IN HARBIN**

**GUO WEI**

**Academic Supervisor: PhD in Economics, Associate Professor  
Anastasia Kiselevich**

**2025**

## ANNOTATION

### 1. Thesis Structure

The master's thesis consists of a table of contents, a list of abbreviations, a general description of the work, an introduction, three chapters, conclusion, a bibliography, 2 figures, and 4 tables. The thesis length is 83 pages. The bibliography includes 70 items.

### 2. Keywords

ICE AND SNOW TOURISM; CHINA; HARBIN; SUSTAINABLE DEVELOPMENT; INFORMATION RESOURCES IN TOURISM.

### 3. Abstract

The **object** of this study is the development of ice and snow tourism in China. The **subject** of the study is the features and prospects for the development of ice and snow tourism in Harbin.

**The purpose of the study:** to study the theoretical aspects and current state of development of ice and snow tourism in Harbin and, on this basis, to identify the problems and prospects for the development of this type of tourism in China.

**Research methods:** Theoretical analysis is combined with empirical research, utilizing a combination of literature review, case studies, data statistics and comparative analysis.

**The results of the work and their novelty.** The work deeply studies theoretical and practical aspects of ice and snow tourism development. Based on the analysis of ice and snow tourism development in China and Harbin, in particular, the features of development, trends and factors influencing the development of the studied type of tourism activity are identified. The novelty of the work lies in identifying the problems and prospects for the development of ice and snow tourism in Harbin.

**Authenticity of the materials and results of the thesis.** The materials used and the results of the work are authentic. The work was composed independently.

**Recommendations for the usage.** The results of this study can be used in the educational process of higher education institutions, as well as by government agencies and enterprises for the development of snow and ice tourism in the context of global climate change and technological progress.

## **АННОТАЦИЯ**

### **1. Структура магистерской диссертации**

Магистерская диссертация состоит из оглавления, перечня сокращений и условных обозначений, общей характеристики работы, введения, трех глав, заключения, библиографического списка, 2 рисунков, 4 таблиц. Общий объем работы составляет 83 страницы. Библиографический список включает 70 позиций.

### **2. Ключевые слова**

ЛЕДОВЫЙ И СНЕЖНЫЙ ТУРИЗМ; КИТАЙ; ХАРБИН; УСТОЙЧИВОЕ РАЗВИТИЕ; ИНФОРМАЦИОННЫЕ РЕСУРСЫ В ОБЛАСТИ ТУРИЗМА.

### **3. Содержание работы**

**Объектом** исследования является развитие ледового и снежного туризма в Китае.

**Предметом** исследования являются особенности и перспективы развития ледового и снежного туризма в Харбине.

**Цель** исследования: изучение теоретических аспектов и современного состояния развития ледового и снежного туризма в Харбине и на этой основе выявление проблем и перспектив развития данного вида туризма в Китае.

**Методы исследования:** теоретический анализ сочетается с эмпирическими исследованиями; обзор литературы, тематических исследований, статистики данных; сравнительный анализ.

**Полученные итоги и их новизна.** В работе глубоко изучены теоретические и практические аспекты развития ледового и снежного туризма. На основе анализа развития ледового и снежного туризма в Китае и в Харбине, в частности, выявлены особенности развития, тенденции и факторы, оказывающие влияние на развитие изучаемого вида туристической деятельности. Новизна работы заключается в выявлении проблем и перспектив развития ледового и снежного туризма в Харбине.

**Достоверность материалов и результатов магистерской диссертации.**

Использованные материалы и результаты магистерской диссертации являются достоверными. Работа выполнена самостоятельно.

**Рекомендации по использованию результатов работы.** Результаты данного исследования могут быть использованы в образовательном процессе учреждений высшего образования, а также государственными органами и предприятиями в целях развития снежно-ледового туризма в условиях глобального изменения климата и технологического прогресса.